
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr XLVI 

XLVI Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 29 września 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 29 września 2022 o godz. 16:30, a zakończono o godz. 17:29 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin otworzył XLVI sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są nagrywane, 

transmitowane na żywo i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a nagrania obrad dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 

Urzędu oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 

Następnie przywitał wszystkich obecnych oraz oglądających obrady. 



2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że porządek obrad wraz  

z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali poprzez system eSesja 21 września, zapytał czy są 

wnioski o jego zmianę. 

 

a) Wniosek o zmianę porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 4,  

czyli zatwierdzenia protokołu z dnia 29 sierpnia wspólnej komisji Rady, w związku  

z koniecznością poprawy oczywistej pomyłki. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Wniosek o zmianę porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Andrzej Reszka, Anna 

Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

 

Krzysztof Ptak 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

b) Wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Tułowickiego Ośrodka 

Kultury. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski złożył wniosek o zmianę porządku obrad i wprowadzenie 

punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Kultury, który 

zawiera wiele doregulowań, zgodnie z którymi Ośrodek może prowadzić poszerzoną 

działalność, ponieważ nie będzie tworzona oddzielna jednostka muzeum.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

Wniosek o podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Tułowickiego Ośrodka Kultury.  

 



Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

c) Wniosek o zatwierdzenie zmienionego porządku obrad. 

 

Przewodniczący Frédéric Coppin odczytał zmieniony porządek obrad i zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Wniosek o zatwierdzenie zmienionego porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że zmieniony porządek został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Miejskiej z dnia 1 września 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin przypomniał, że protokół został radnym 

wysłany zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Miejskiej z dnia 1 września 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że w poniedziałek podczas 

posiedzenia Komisji Pani Skarbnik omówiła zmiany, Skarbnik jest obecna i jeśli jest coś 

niejasnego to jest możliwość zadawania pytań.  

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu poprosił Wiceprzewodniczącego  

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2022 r.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

 



NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XLVI/257/2022 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji 

Pani Skarbnik omówiła zmiany i w związku z brakiem chętnych do zabrania głosu poprosił 

Wiceprzewodniczącego o przedstawienie uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XLVI/258/2022 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Tułowickiego Ośrodka Kultury 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że w poniedziałek podczas 

posiedzenia Komisji Pani Helena Wojtasik omówiła projekt uchwały, również w poniedziałek 

statut został udostępniony. Dodał, że Pani Helena jest obecna i jeśli Radni mają pytania,  

to zaprasza do ich zadawania. W związku z brakiem pytań poprosił Wiceprzewodniczącego  

o przedstawienie uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 



Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Tułowickiego Ośrodka Kultury.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz Drążek, Tomasz Gala, 

Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Mróz, Krzysztof Ptak, Andrzej 

Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Chodorowski, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XLVI/259/2022 

 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski omawiając działalność w okresie międzysesyjnym, wymienił 

imprezę organizowaną 4 września, był to piknik rodzinny z okazji pożegnania wakacji. 

Poinformował o wizycie w firmie Tauron Dystrybucja, gdzie rozmowy dotyczyły projektów 

przygotowywanych dla Gminy Tułowice. Wspomniał o udziale Sołectwa Skarbiszowice  

w konkursie „Piękna wieś opolska”. Wizycie w Urzędzie Marszałkowskim u Marszałka 

Kubalańcy w sprawie marszałkowskiej inicjatywy sołeckiej, którą realizowały Sołectwa Ligota 

Tułowicka, Skarbiszowice i Szydłów. Wspomniał, że 8 września w Stowarzyszeniu Euroregion 

Pradziad obchodzone było 25-lecie współpracy. 

Burmistrz poinformował o wizycie wraz z Panią Skarbnik w Urzędzie Marszałkowskim w celu 

podpisania umowy realizacji na stawie Hutnik inwestycji budowy pomostu pływającego. 

Poinformował również o planowanych na terenie naszej Gminy obchodach 75-lecia 

terenowego Koła Pszczelarzy, zebraniach sołeckich w sprawie podziału funduszy i stwierdził, 

że w każdym sołectwie coś jest realizowane. 

Burmistrz poinformował, że jedna z większych tułowickich firm czasowo ogranicza swoją 

działalność, jednak nie wychodzi z Tułowic, jedynie ogranicza produkcję i zatrudnienie. 

Wspomniał o spotkaniu Prezesem firmy, która w wyniku licytacji nabyła włości po firmie 

Neotech i rozmowie o możliwości przekazania należącej do firmy drogi, w skutek czego 

Gmina mogłaby zacząć jakieś prace projektowe, co pozwoli wnioskować o dofinansowanie 

zewnętrzne. Nawiązał do sprawy przetargu na zakup energii elektrycznej i problemach z tym 

związanych. 

Wspomniał o sukcesach uczniów Szkoły Podstawowej już w nowym roku szkolnym oraz 

spotkaniu z przedstawicielami firm hiszpańskiej i koreańskiej gdzie zostały podjęte ustalenia  

w sprawie ochrony środowiska, szczególnie ochrony wód i ścieków. 



8. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij zaznaczył, że większość działań odbywa się wspólnie 

z Burmistrzem, wspomniał o uroczystościach rozpoczęcia nowego roku szkolnego, Dożynkach 

w Czechach o pikniku, o którym wspominał Burmistrz oraz konkursie Piękna Wieś Opolska. 

Poinformował o uczestnictwie w zebraniach rad sołeckich, gdzie odbyły się rozliczenia 

budżetów i uzgodniono propozycje do nowych budżetów oraz  dodał, że niektóre propozycje 

zostaną przedyskutowane na Burzy mózgów” pod kątem wprowadzenia do budżetu gminy.  

W Szydłowie były propozycje aby wprowadzić do budżetu pozycje związane z działaniami 

jakie podjęła Rada Sołecka. 

Brak pytań 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował, że otrzymał dwa wnioski: od Radnego 

Michała Lutego o zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie środków na zakup fabrycznie 

nowego samochodu gaśniczego w wysokości 500 tys. zł. i temat ten był dyskutowany na 

posiedzeniu Komisji, drugi wniosek od Radnego Krzysztofa Mroza i dodał, że o tych 

wnioskach Rada będzie rozmawiać 13 października. Następnie poprosił Radnego Mroza  

o przedstawienie swojego wniosku. 

Radny Krzysztof Mróz poinformował, że interpelacja dotyczy wprowadzenia do budżetu na 

2023 r. środków na wyposażenie nowo budowanej świetlicy oraz na wykonanie projektu 

przebudowy dróg gminnych w Szydłowie. Dodał iż wiadome jest, że powstała koncepcja 

naprawy i remontu tych dróg planowo miała być realizowana w ramach Polskiego Ładu, lecz 

do tego nie doszło. Uważa, że należy to zrobić etapami i zacząć od tego najniższego elementu, 

czyli zbiorników deszczówki oraz ulicy Sosnowej, jako najniższego punktu. Zaproponował, 

aby projekty tych remontów zrobić już. Następnymi propozycjami Radnego do budżetu jest 

zamontowanie radarowego wyświetlacza prędkości na drodze powiatowej oraz zamontowanie 

dwóch luster poprawiających widoczność na drodze gminnej. Dodał, że propozycja 

zamontowania luster jest efektem spotkania w ramach funduszu sołeckiego, widoczność  

w tym miejscu jest bardzo ograniczona i zamontowanie dwóch luster na pewno poprawi 

bezpieczeństwo na drogach. 

10. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że 27 września za pomocą eSesji 

został dostarczony Radnym zaktualizowany Rejestr listów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij stwierdził, że cała korespondencja jest załączona  

i nie będzie się odnosił do tego, co już wszyscy czytali. Przedstawił sprawy, które wpłynęły   

w dniu sesji, tj. na wniosek mieszkańców o usunięcie i obniżenie krawężników drogi gminnej na 

ulicy Kościuszki, co spowoduje poszerzenie wjazdu na ulicę Stawową oraz zabezpieczenie w 

budżecie środków na ten cel. Dodał, że drugi wniosek, który wpłynął w dniu sesji jest z tej samej 

ulicy, a wnioskodawcy proszą o wykonanie drogi gminnej na ulicy Stawowej oraz zaplanowanie 

w budżecie kwoty pozwalającej na wykonanie dużego zakresu prac. Wiceprzewodniczący 

stwierdził, że jest to temat na „Burzę mózgów”, po rozmowach Radni udzielą odpowiedzi jak 

sprawa będzie w przyszłości załatwiona. 

Wiceprzewodniczący wymienił pozostałe pisma, tj. informację z Sądu Rejonowego o pracach 

osób, które odpracowują wyroki dodając, że pracują w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  



i Mieszkaniowej, wniosek o przywrócenie wiaty za torami, gdzie kiedyś był przystanek PKS oraz 

Statut przekazany przez Dyrektor Ośrodka Kultury, który jest załącznikiem do podjętej uchwały.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że w odniesieniu do rozpatrywanej przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji sprawy, skarżący wniósł odwołanie do Wojewody i należy udzielić 

Wojewodzie odpowiedzi oraz że Regionalna Izba Obrachunkowa przesłała pozytywną opinię  

o informacji z wykonania budżetu za I półrocze dodał, że jest to pocieszające, że Urząd sprawnie 

działa pod wodzą Burmistrza. 

11. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że w tym tygodniu został 

dostarczony Radnym zaktualizowany rejestr wniosków dodał, że nowych pytań nie ma, 

jedynym pytaniem, na które nie udzielono odpowiedzi było Radnej Anny Sokulskiej dotyczące 

zamontowania siatki ochronnej, na co Burmistrz udzielił odpowiedzi informując, że posiada już 

wycenę wykonania siatki ochronnej przy nowo powstałym boisku w Ligocie, oferta to prawie 

10 tys. zł. i będą czynione starania znalezienia niższej oferty. 

 

12. Wolne wnioski. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przekazał, że 4 października w Ligocie odbędą się gminne 

mistrzostwa seniorów w bulach. Poinformował również, że w dniu jutrzejszym zostanie 

rozkolportowana do mieszkańców informacja o rozpoczęciu realizacji dużego projektu 

przebudowy ulicy Przedszkolnej wraz z przyległościami oraz niedogodnościach z tym 

związanych, min. zmiana miejsca zatrzymywania się autobusu dowożącego dzieci do 

przedszkola i odbioru odpadów. 

Burmistrz przeprosił mieszkańców za utrudnienia i wszelkie uciążliwości związane z realizacją 

tej inwestycji. 

 

13. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący podał terminy : 

Burza mózgów 13 października br. godz. 16:30 

Posiedzenie Komisji – 24 października br. godz. 16:30, 

Sesja – 27 października br. godz. 16:30. 

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zamknął 

obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Frédéric Coppin 

 Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


